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Geneva, October 2, 2024 – The Palestinian Working Women Society for Development 

(PWWSD) participated in the Women, Peace, and Security (WPS) Working Group 

meeting held in Geneva from September 29th to October 2nd. This gathering brought 

together stakeholders from across the Arab States, including Iraq, Libya, Sudan, 

Palestine, Lebanon, and Syria, to address the implementation of the WPS agenda. 

Discussions focused on contextualizing WPS priorities in the MENA region, identifying 

challenges, and enhancing contributions to conflict resolution. A significant emphasis 

was placed on the unique struggles faced by Palestinian women due to the ongoing 



occupation and violence, advocating for a gender-sensitive approach that includes 

their perspectives and experiences in peace and security initiatives. 

 

One of the key outcomes of the meeting was the initiative to produce a “WPS White 

Paper,” which will provide actionable recommendations for strengthening the WPS 

agenda and be presented to the international community and the United Nations 

Security Council (UNSC) ahead of the 25th anniversary of Resolution 1325 next year. 

The PWWSD highlighted the vital role of women in peacebuilding and conflict 

resolution, stressing that their voices must be integral to any meaningful dialogue on 

security and stability. Through collaboration with organizations such as the UN Institute 

for Disarmament Research (UNIDIR) and the Women's Peace and Humanitarian Fund 

(WPHF), the PWWSD aims to further its mission of empowering women and advocating 

for policies that address the complex realities of conflict-affected communities in the 

region. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



في اجتماع    الفلسطينية للتنمية  المرأة العاملةجمعية مشاركة  
 مجموعة العمل المعنية بالمرأة والسلام والأمن في جنيف 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

في    PWWSD- الفلسطينية للتنمية   المرأة العاملة جمعية  شاركت    –   2024أكتوبر    2جنيف،  

  29الذي عُقد في جنيف من    WPSمجموعة العمل المعنية بالمرأة والسلام والأمن  اجتماع  

في هذا اللقاء جهات فاعلة من دول عربية مختلفة، بما في    قد شارك و .  أكتوبر   2سبتمبر إلى  

.  WPS، لمناقشة تنفيذ أجندة  العراق، وليبيا، والسودان، وفلسطين، ولبنان، وسوريا ذلك  

النقاشات على تكييف أولويات   في منطقة الشرق الأوسط وشمال أفريقيا،    WPSتركزت 

حل النزاعات. وتم التأكيد    دور المرأة في تعزيز  فية المساهمة في  وكي التحديات،    بالتركيز على 

الاحتلال   بسبب  الفلسطينيات  النساء  تواجه  التي  الفريدة  التحديات  على  خاص  بشكل 

الإ   الإسرائيلي  ال وحرب  أك م بادة  منذ  ع ستمرة  من  وال ثر  غزة  قطاع  على  الغربية  ام  ضفة 



تجاربهن في المبادرات المتعلقة  س  عك و   اء النس   إدماج وجهات نظر دعوة إلى  ال ، و قدس وال 

 بالسلام والأمن. 

، والتي ستقدم  " WPSحول  "ورقة    المبادرات منها، تطوير ونشر من    عن اللقاء العديدقد نتج  و 

، وسيتم تقديمها  قة سلام والأمن في المنط المرأة لل توصيات قابلة للتنفيذ لتعزيز أجندة  

و  الدولي  المجتمع  المتحدة إلى  للأمم  التابع  الأمن  الخامسة  قبل    UNSC  مجلس  الذكرى 

  املة الفلسطينية للتنمية مرأة الع ال   العام المقبل. وأكدت جمعية   1325والعشرين لقرار  

اللقاء  ال   خلال  الدور  في   فعال على  التي   للنساء  الحرب    فلسطين  ويلات  غزة  في  يعانين 

س  والقد غربية  ال   فة والمستوطنين في مدن الض   الإسرائيلي والانتهاكات اليومية للاحتلال  

، مشددة على ضرورة أن تكون أصواتهن جزءًا أساسيًا من أي حوار ذي مغزى حول  المحتلة 

 الأمن والاستقرار.  

مثل   منظمات  مع  التعاون  خلال  السلاح من  نزع  لبحوث  المتحدة  الأمم    ، UNIDIR  معهد 

الإنسانية و  والمساعدات  والسلام  المرأة  تهدف WPHF  صندوق  العاملة    ،  المرأة  جمعية 

سياسات  يذ  إقرار وتنف   في تمكين النساء والدعوة إلى   دورها إلى تعزيز    الفلسطينية للتنمية، 

تواجه  التي  المعقدة  التحديات  بش   تتناول  الفلسطينية  خاص  المرأة  تمع  والمج كل 

 . ةً يني عام الفلسط 

 

 

 


